
 

 

  



 

 

  

Tarsus Ticaret Borsası 

Başkanı Murat Kaya 

“Türkiye'nin Hem Pamuğa 

Hem de Mısıra İhtiyacı Var” 

Üretimi 950 bin tonlardan 

350 bin tonlara gerileyen 

ve net ithalatçı konuma 

düşen Türkiye'de, son 

yıllarda üreticilerimiz hızla 

yeniden pamuk 

yetiştiriciliğine yöneldi. 

Ülke genelinde pamuk 

ekimine ayrılan tarım 

alanları 2016 yılında 4 

milyon dekardan 2017 

yılında 5 milyon dekar ve 

bu yıl daha da ciddi 

seviyeye ulaştı. 

 

Tarsus Ticaret Borsası 

Başkanı Murat Kaya, 

"Artan pamuk ekim alanları 

ile Türkiye, üretimde yavaş 

ama istikrarlı bir biçimde 

eski güçlü konumuna 

geliyor." ifadesini 

kullanarak , " Pamuğun en 

çok üretildiği 2001 yılında 7 

milyon dekar alanda  

yapılan üretimle 935 bin 

ton ürün elde edilmişti.  

 

Bugünkü yüksek rekolteli 

yeni pamuk tohumları ile 5 

milyon dekarda neredeyse  

1 milyon tonu geçecek bir 

sezon bekliyoruz. Üretici 

geçtiğimiz yıl kar da edince 

bu yıl ürüne eğilim daha da 

fazla oldu. Yakalanan bu 

ekim alanı artışını 

önümüzdeki yıllarda da 

kalıcılığını sağlarsak, biz 1 

milyon ton eşik hedefini 

her yıl geçer ve istenilen 

1,5 milyon ton hedefimize 5 

yıl da rahatlıkla ulaşabiliriz. 

" sözlerini kaydetti.

 



 

 

  

TÜRKİYE'NİN HEM PAMUĞA HEM DE MISIRA İHTİYACI VAR 

Mısır ekim alanlarının geçen yıllara nazaran azaldığına değinen Başkan Murat 

Kaya, "Mısır ekim alanlarında bir azalma olduğu ve buna birazda verimde 

yaşanan düşüşünde eklendiği düşünülürse özellikle hayvancılık sektörünün  

bundan olumsuz etkilenebileceğini düşünüyoruz.Mısır hayvancılık sektörünün 

temel yem maddesi olup, danesi ve silajlık olarak kullanılan bir ürün. Pamuk'ta 

sadece lifi ile ekonomiye katkı yapmıyor. Lif dışında kalan bölümleri de 

değerlendiriliyor. Tohumundan pamuk yağı, selüloz sanayinde kullanılan linter, 

hayvan yemi üretiliyor. Ayçiçeğinden sonra pamuk tohumu yağ üretiminde en 

fazla kullanılan yağlı tohumdur. Türkiye'nin hem mısır hem de pamuğa ihtiyacı 

var. Bu iki ürüne olan ihtiyacı karşılayacak, üretecek potansiyele de, toprağa 

da , üreticiye de, alet ve ekipmana da sahibiz. Türk pamuğunun, Türk mısırının 

özelliği, GDO’suz olmasıdır. Yani tüketiciye GDO'suz ürün üretiyoruz. 

PAMUK  DÜNYA İLE AYNI 

Son 2 yıldır pamuk fiyatlarının dünya fiyatları ile aynı olduğunu, kur 

fiyatlarındaki dalgalanmalarda dahi pamuk fiyatının stabil kaldığına 

değinen Başkan Murat Kaya; "Geçtiğimiz 2 sezonda , pamuk fiyatlarının 

dünya fiyatları da göz önüne alındığında sezon boyunca  hak ettiği 

seviyelerde fiyatlandı. Aynı şekilde fiyatlarının bu sezonda da pamuk 

üreticisinin yüzünü güldüreceğini tahmin ediyoruz. İklimsel olarak da 

baktığımızda bu yıl pamuğun gelişim evresinde şanslı bir dönem geçirdi 

ve hasatta daha kaliteli ve yüksek verim elde edileceğini beklemekteyiz." 

dedi. 



 

 

CHP MERSİN MİLLETVEKİLİ ALİ MAHİR 

BAŞARIR'IN ZİYARETİ 

CHP Mersin Milletvekili Ali Mahir 

Başarır ile CHP Tarsus İlçe Başkanı Ali 

İlk, Belediye Meclis üyesi Ali Boltaç ve  

beraberindeki heyet,  Tarsus Ticaret 

Borsası'nı ziyaret etti. TBMM' de 

çalışmalara ara verilmesi ve Meclisin 

tatile girmesi üzerine seçim bölgesinde 

seçim sonrasında Borsaya teşekkür 

ziyaretinde bulundu. 

 

Gündeme ilişkin değerlendirmelerin 

yapıldığı  ziyarette, Başkan Murat Kaya 

gerçekleşen ziyaretten duyduğu 

memnuniyeti ifade ederek,"Mecliste 

Tarsus'un sesi olarak sizi görmekten 

büyük mutluluk duyacağız. "dedi. 

Seçimlerin bitmesinin ardından, 

Meclis'te yoğun bir çalışma temposu 

içine girdiklerini anlatan Sn. Başarır, 

"Seçimler sonunda halkımız yine 

partimize ana muhalefet görevini verdi. 

Bu doğrultuda Tarsus'ta ve Mersin 

genelinde halkın beklentilerini 

karşılamak, gündemde olan projelerin 

bir an önce bitmesi için takipçi olmak 

adına çalışacağım. Halkımızın her 

zaman emrindeyim ." dedi. 

Başkan Murat Kaya, Tarsus'un 

ekonomisinin tarıma bağlı olduğunu , 

Borsa olarak her platformda tarımdan, 

tarıma bağlı Tarsus 

ekonomisinden,tarımsız bir sanayinin 

kentte düşünülemeyeceğini 

kaydederek " Tarım sektörü ve tarıma 

bağlı olarak ekonomisini canlı tutmaya 

çalışan bir kentiz. Bu açıdan 

bakıldığında tarıma verilen desteklerin 

çok iyi değerlendirilmesi ve katma 

değeri yüksek tarım ürünleri ile 

markalaşan bir kent olma 

çabasındayız. Şunu farkettik ki biz 

yanyana , beraber çıktığımız her yolda 

Tarsus adına kazançlı çıktık.Bizim 



 

 

birliktelik ve beraberlik içinde 

çalışmaya, hareket etmeye ihtiyacımız 

var. Sizi de Mecliste Tarsus 'un sesi 

olarak görmek bizleri ziyadesiyle 

menun edecektir." dedi. 

 

KADIN VE GİRİŞİMCİLİK EĞİTİMİ 

Tarsus Ticaret Borsası Meclis Başkan Yardımcısı Fatma Temel tarafından TMMOB-

Elektrik Mühendisleri Odası Mersin Şube Hizmet Binasında, EMO Mersin Şube Kadın 

Komisyonunca ‘Kadın ve Girişimcilik Eğitimi’ semineri gerçekleştirildi. 

 

Mersin Büyükşehir Belediyesi Kent Konseyi Başkanı Yasmina 

Lokmanoğlu ve Yönetim Kurulu Üyeleri ,TMMOB Yüksek Onur 

Kurulu Üyesi Zehra Korkmaz ,İKK’ya bağlı diğer odaların 

Yönetim Kurulu Üyeleri, Çağ Üniversitesinden akademisyenler 

ve EMO Mersin Şube üyelerinin katıldığı seminerde ‘Girişimcilik 

kavramının sınanması ve girişimciliğin Türkiye’de 

konumlandırılması, Türkiye’ de KADIN girişimciye verilen önem, 

girişimcilik adına yapılan çalışmalarda kadınların devletten 

alabilecekleri hibe ve destekler, girişimcilik bilinciyle hayata 

geçirilen iş fikirlerinin istihdama ve ekonomiye etkisi ve swot 

analizi kullanılarak şirket konumlandırılması, sayın Temel'in 

değindiği öne çıkan konular oldu. 



 

 

TİY BAŞKANI EYÜPHAN EYÜBOĞLU'NUN 

ZİYARETİ 

TFF 2. Lig takımlarından Tarsus İdman Yurdu’nun kısa bir süre önce gerçekleşen 

olağan genel kurul toplantısının ardına Tarsus İdman Yurdu Kulübü Başkanı olan 

Eyüphan Eyüboğlu Tarsus Ticaret Borsası'na nezaket ziyaretinde bulundu. 

 

Ziyaretinde, 

Tarsus İdman 

Yurdu’na tüm 

Tarsusluların 

sahip çıkması, 

destek olması 

gerektiğini ifade 

eden Eyüboğlu, 

“1923 yılında 

kurulmuş 

kulübümüz bu 

sezon 2. Lig 

Kırmızı Grup’ta 

mücadele 

edecektir. 

Kulübümüzün 

daha üst liglerde 

olması için çaba 

sarf edeceğiz. 

Bu 

mücadelemizde 

Tarsus İdman 

Yurdu’na tüm 

Tarsusluların 

sahip çıkması, 

destek olması 

gerekiyor ” dedi. 

Borsa Başkanı 

Murat Murat 

Kaya, ziyaretten 

duyduğu 

memnuniyeti 

dile 

getirerek,yeni 

yönetime  hayırlı 

olsun 

dileklerinde 

bulundu  ve 

Tarsus İdman 

Yurdu Kulubüne  

başarılar diledi

. 



 

 

MERSİN MHP MV. BAKİ ŞİMŞEK 

TEŞEKKÜR ZİYARETİNDE BULUNDU 

24 Haziranda Yapılan 27. Dönem Milletvekilliği seçimlerinde MHP 'den Mersin 

Milletvekili seçilen Baki Şimşek , Tarsus Ticaret Borsası Yönetimi ve Meclisine 

teşekkür ziyaretinde bulundu. 

Milletvekili Baki Şimşek, Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya ve Meclisinin 

kentin ekonomisinin gelişmesi noktasında elinden geleni fazlasıyla yerine getirdiğini 

belirterek "Son zamanlarda Ülkemiz zor bir süreçten geçiyor, bu süreçten geçerken 

Türkiye'de ki bir çok oda ve borsa başkanlarının birlik ve beraberlik mesajları vermesi 

ve buna da Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Sayın Kaya ve Meclisinin desteklemesi 

bizleri mutlu ediyor. Bu bağlamda kendilerine ayrıca teşekkür ediyorum." dedi. 

Milletvekili Şimşek sözlerini şu ifadeleri ile devam etti. 

 

Tarsus Belediye Başkanı Şevket Can ise, Türkiye'nin geçmişte olduğu gibi bugünde 

bir kuşatma altında olduğunu bu kuşatmayı da birlik ve beraberlik içinde çözüme 

kavuşturulması noktasında herkese büyük görevler düştüğünü belirterek, Tarsus'a 

yapılan yatırımlar hakkında fikir alışverişinde bulundu. 

Yaşanan ekonomi ile ilgili  ve  diğer konularda görüş alışverişinde bulunulan nezaket 

ziyaretinde başkan Murat Kaya şahsı ve Borsa Meclisi adına duyduğu memnuniyeti 

ifade ederek, Milletvekili Baki Şimşek'e başarılı çalışmalarının devamını dileyerek 

teşekkür etti. Şu an içinde bulunulan durumdan üretim ve ihracatla aşılabileceğinin 

altı çizilen ziyarette Başkan Murat Kaya, " Ülkemizin bu durumu kısa sürede atlatarak 



 

 

gelişmesine ve  büyümesine inancımız tamdır. Bulunulan durumda yerli ürünlerimize 

değer verilmesi, üretilmesi, tüketilmesi vatandaşlık görevimizdir.    " diyerek , " Tüm 

vatandaşlarımızın bu duyarlılığa, önceliğe sahip olmasını beklemekteyiz" ifadesini de 

sözlerine ekledi. 

Açıklanan ekonomik programın hedefleri ve alınmakta olan önlemlerin başarısı için iş 

dünyası olarak DESTEĞİMİZ tamdır. diyen Başkan Murat Kaya, "Tarım ürünlerimizin 

üretimi ve ticaretinde ithal ettiğimiz tarım ürünlerinin yerine ülkemizdeki tarımsal 

üretimi teşvik edecek yöntemleri, kaynakları kullanarak cari açığın azalmasına katkı 

sağlayacağımızı düşünüyorum. Gün birlik , beraberlik günüdür.Gün çalışmak, daha 

çok çalışmak günüdür. " dedi. 

Ziyarette MHP İlçe Başkanı Ertuğrul Bodur, Belediye Başkan Yardımcısı Ali Bağrık , 

Borsa Meclis Başkan Yardımcıları Fatma Temel, Ramazan Bozdağ ile Yönetim ve 

meclis üyeleri hazır bulundu. 

Ziyaretin ardından Milletvekili Baki Şimşek'e tablo hediye edildi. 

 

BORSA PERSONELLERİ İSG 

EĞİTİMLERİNİ TAMAMLADI 

Tarsus Ticaret Borsası 

personelleri “Tahliye 

ve Yangın Tatbikatı” 

eğitimi sonrası bu kez 

de kimyasal, fiziksel 

ve ergonomik risk 

etmenleri, elle 

kaldırma ve taşıma, 

parlama, patlama, 

yangın ve yangından 

korunma, iş 

ekipmanlarının güvenli 

kullanımı, elektrik tehlikeleri, riskleri ve önlemleri, iş kazalarının sebepleri ve korunma 

prensipleri ile tekniklerinin uygulanması,  meslek hastalıklarının sebepleri, 

hastalıklardan korunma prensipleri ve korunma tekniklerinin uygulanması konularında  

İSG Uzmanı  Mesut Hırlak ile bir araya geldi. Borsa personelleri İSG Eğitimlerini 2018 

yılı itibarı ile tamamlamış oldular. 

 

 



 

 

MECLİS BAŞKANI EKİNCİOĞLU BAYRAM 

MESAJINDA; "DAYANIŞMA RUHU BİZİM 

EN BÜYÜK ENERJİ KAYNAĞIMIZDIR 

Tarsus Ticaret Borsası Meclis Başkanı İsmail Hakkı Ekincioğlu, Kurban Bayramı 

münasebetiyle bir kutlama mesajı yayımladı. 

 

Meclis Başkanı Ekincioğlu kültürel zenginliğimizin ve maneviyatın 

önemine değindiği mesajında şunlara yer verdi; “Sevinçlerin 

paylaşıldığı, toplumda sosyal dayanışma ve barış ruhunun egemen 

olduğu bayramlarımızdan biri olan Kurban Bayramı’nı, huzur ve 

güven ortamı içerisinde, çocuklarımız, gençlerimiz ve büyüklerimizle 

hep beraber kutlamanın heyecanı ve mutluluğu içindeyiz. 

Bulunduğumuz bu güzel coğrafyada derin kültürel zenginliklerimizin 

ve manevi değerlerimizin kazandırdığı dayanışma ruhu bizim en 

büyük enerji kaynağımızdır. Dargınlıkların, kırgınlıkların unutulduğu 

bu anlamlı günler, daha çok kucaklaşmak ve kaynaşmak için önemli 

bir fırsattır. 

Bu duygu ve düşüncelerle üyelerimizin ve tüm halkımızın kurban 

bayramını kutluyor, sağlıklı, mutlu ve huzurlu nice bayramlar 

geçirmelerini temenni ediyorum” dedi. 



 

 

BAŞKAN MURAT KAYA KURBAN 

BAYRAMI MESAJINDA; "İNSANLARA 

YAKIŞAN KARDEŞÇE 

YAŞAYABİLMEKTİR" 

Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya, Kurban Bayramı dolayısıyla bir mesaj 

yayımladı. 

Kurban Bayramının, bütün güzel değerleri içinde barındıran dinimizin anlamlı 

günlerinden biri olduğunu ifade eden, Başkan Murat Kaya Kurban Bayramı 

dolayısıyla yayımladığı mesajında; Yardımlaşma, dayanışma, sevme, sevilme, eşitlik, 

barış, hoşgörü,  sahip olduğumuz en önemli değerlerimiz olduğuna vurgu yaptı. 

 

 

Başkan Murat Kaya,  "İnsanlara 

yakışan kardeşçe 

yaşayabilmektir. Bayramlarımız 

bu yüce duyguların 

pekiştirmemiz ve 

içselleştirebilmemiz için en 

güzel vesilelerdendir. 

Bayramların ruhunu yaşamaya 

özen göstermeli, birlikte bir 

bayramı daha yaşayacak 

olmanın mutluluğunu ve 

heyecanını yaşarken Kurban 

Bayramı’nın İslam alemine ve 

ülkemize sağlık, huzur ve barış 

getirmesini diler, Kurban 

bayramınızı en içten 

dileklerimle kutlarım.” ifadesini 

kullandı

. 



 

 

PAMUKTA YENİ SEZONA AİT SEKTÖR 

TOPLANTISI GERÇEKLEŞTİ 

2016 ve 2017 de yüzleri güldüren Türk pamuğu, ekim alanlarının yüzde 20’ye yakın 

genişlemesiyle 2018’e daha umutlu giriyor. 

 

Tarsus Ticaret Borsası Çırçır Komisyonu ile birlikte Tarsus'ta faaliyette bulunan Çırçır 

fabrikaları ile çiğit yağı üreticisi firmalarında katıldığı sektör toplantısında Çekirdekli 

pamuk Randıman ve fire Oranları yeniden düzenlendi. Ayrıca toplantıda Tarsus Çırçır 

Ve Prese Fabrikalarında 2018-2019 Pamuk Sezonunda Çekim Ve      Diğer 

Konularda Uygulanacak Esaslar Ve Ücretler konusu da  belinlendi. 

Yönetim Kurulu Üyesi Ali Karaer "Doğru politikalar ile pamuk üretiminde 1 milyon 

tonu aşmasının hayal olmadığını belirterek  ‘havza modeli’nin pamuk ithalatını 

düşüreceğinide değindi. 

Sektör toplantısında çıkan sonuçlar; 

1-Türk tekstil sektörünün yıllık pamuk ihtiyacının 1.5 milyon tona ulaştığı göz önüne 

alındığında, pamukta dışa bağımlılığın azaltılması amacıyla gerekli tedbirlerin 

alınması, 

2- Son 2 yıldır, fiyatların üreticileri memnun ettiği, bu fiyatların önümüzdeki 

sezonlarda da aynı kalması temenni edildi.. 

Sektör toplantısında paylaşılan diğer bir konuda , uzun yıllardan bu yana ilk kez, Türk 

pamuğunun son 2 sezonda hak ettiği seviyelerden fiyatlandığı, üreticilerin 

kazançlarının memnuniyeti ile  bu yılın pamuk ekimindeki artışının temelini 

oluşturduğu, tekstil sanayimizde ise geçmiş yıllara nazaran stok miktarının daha 

düşük olduğu istişare edildi. 



 

 

MECLİS BAŞKANI EKİNCİOĞLU, 30 

AĞUSTOS ZAFER BAYRAMI'NIN 96. YIL 

DÖNÜMÜNÜ KUTLADI 

Tarsus Ticaret Borsası Meclis Başkanı İsmail Hakkı Ekincioğlu, 30 Ağustos Zafer 

Bayramı'nın 96. yıl dönümü münasebetiyle yayımladığı mesajda milletimizdeki vatan 

sevgisi ve bağımsızlık aşkına vurgu yaparak şunları söyledi:" Bizler her zaman 

olduğu gibi bugün de birlik ve beraberlik içinde hareket ederek, ecdadımızın emaneti 

olan Cumhuriyetimizi hakkıyla muhafaza ve müdafaa etmek üzere canla başla 

çalışıyor, belirlenmiş olan hedeflerimize doğru kararlılıkla ilerliyoruz. 

 

Ülkemizin düşman 

işgalinden 

kurtuluşunu, 

ulusumuzun 

bağımsızlığını 

müjdeleyen 30 

Ağustos Zaferi'nin 

96'ıncı yıldönümünü 

milletçe birlik ve 

beraberlik içerisinde 

büyük bir gurur ve 

coşkuyla kutluyoruz. 

Bize düşen görev; 

Milletimizin birlik ve 

beraberliğinin en 

anlamlı mesajını 

veren, gelişen 

demokrasisi, güçlü 

ekonomisi, tarihi ve 

kültürel birikimiyle 

bölgesinin en güçlü 

ülkesi olan Ülkeme 

miras olan 

Cumhuriyetimizi 

korumaktır. 

Bu duygu ve 

düşüncelerle 30 

Ağustos Zafer 

Bayramınızı kutluyor, 

başta Gazi Mustafa 

Kemal olmak üzere, 

bütün 

kahramanlarımızı ve 

vatanını canından 

aziz bilen tüm 

şehitlerimizi rahmet 

ve saygıyla anıyor, 

gazilerimize sonsuz 

şükranlarımı 

sunuyorum.



 

 

BAŞKAN MURAT KAYA 30 AĞUSTOS 

ZAFER BAYRAMININ 96. YILINI KUTLADI 

Milli bellekten hiçbir zaman silinmeyecek olan 30 Ağustos Zafer Bayramının 96. 

Yılında bir mesaj yayınlayan Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya,  "26 

Ağustos 1071 ve 26 Ağustos 1922 bizim iki büyük utkumuzdur." ifadesinde 

bulunarak, Türk milletinin birlik ve beraberlik noktasındaki iradesini defalarca 

kanıtlandığını belirttiği mesajında şu sözleri kaydetti. 

 

"Bağımsızlık ve hürriyet uğruna Türk milletinin başaramayacağı hiçbir şey yoktur. 

Türkiye Cumhuriyeti, Türk Milleti ruhuyla, etiyle, canıyla tek vücuttur. Birlik ve 

beraberlik duygusunu hep gururla ve onurla taşıyan bir milletin evlatları olarak 

sonsuza kadar hür ve bağımsız yaşamak Bizim kaderimizdir. Şanlı Türk Milleti 

Kendine olan güveni ve inancıyla binlerce yıldır birlik ve beraberlik içinde kardeşçe 

yaşayarak, bağımsızlığı kendine kader olarak da çizmiştir. Bizler, büyük 

fedakârlıklarla kazanılan bağımsızlığımızı her koşul altında korumaya kararlıyız. 

Bizler bir oldukça, iri 

oldukça ve diri 

oldukça hiçbir güç bizi 

yıldıramaz. Bu 

vesileyle milletimizin 

30 Ağustos Zafer 

Bayramı'nı tebrik 

ediyor, başta Gazi 

Mustafa Kemal 

Atatürk ve silah 

arkadaşları olmak 

üzere İstiklal 

Mücadelemizin bütün 

kahramanlarını, 

ülkemizin ve 

milletimizin bölünmez 

bütünlüğü için 

canlarını gözünü 

kırpmadan feda eden 

tüm aziz şehitlerimizi, 

kahraman gazilerimizi 

rahmet, minnet ve 

şükranla anıyorum. 

Bu toprakları bize yurt 

yapanların ve yurt 

olarak kalmasını 

sağlayanların ruhları 

şad, mekânları 

cennet olsun."



 

 

İHRACAT OLMADAN KALKINMA OLMAZ; 

İNADINA İHRACAT 

Sektörlerin taleplerinin de dikkate alınarak Yeni Ekonomi Modeli ile Türkiye'nin 

geleceği adına önemli bir adım atıldığına değinen Tarsus Ticaret Borsası Başkanı 

Murat Kaya, son günlerde kalınan ekonomik saldırılara rağmen iş dünyasının bu 

dönemden ancak üreterek ve ihracat yaparak çıkabileceğini ifade etti. 

Başkan Murat Kaya, üyelerinin ihracatına ve üretimine yönelik projelerini kurum 

olarak desteklediklerini, bu kapsamda dış ticaret uzmanı personellerinin ihracat 

konusunda üyelerinin iş yerine kadar giderek üretime ve ihracata değer sağlayacak 

eğitim desteği verdiklerine değinerek," Daha güçlü bir ekonominin temelleri olacak 

politikaların peş peşe devreye girmesiyle, Ülkemize karşı başlatılan ekonomik 

saldırıları sübvanse etmek, etkilerini kırmak amacıyla  kurumlarımıza ,iş dünyamıza 

daha da çok görev düşmektedir. Kurum olarak yürüttüğümüz URGE projemiz 

kapsamında yer alan üyelerimize ve ayrıca ihracatı daha iyi yapabilmeyi hedefleyen 

proje kapsamında olmasa dahi talep eden, isteyen tüm üyelerimize dış ticaret ve 

ihracat konularında yardımcı oluyoruz. Üyemizin iş yerine kadar giden dış ticaret 

uzmanımız ihracat kapsamında yapılması, bilinmesi gereken tüm konularda 

üyelerimize bilgi, eğitim ve destek veriyor. Kurum olarak gerçekleştirdiğimiz ortak akıl 

toplantıları, üyeleri yerinde ziyaret, ihracat eğitim talepleri, bitki koruma, bitki 

zararlıları ile mücadelede paydaş birlikteliği sayesinde; üreticilerimizle, 

tüccarlarımızla, ihracatçılarımızla güzel bir sinerji yakaladık. Bu sinerji sayesinde tüm 

ürünlerde yaptığımız çalışmaların meyvesi olarak ihracat artışı yakaladığımıza 

inanıyoruz. 

Genel bir sorun olarak ortaya çıkan, etkin bir çözüm üretemezsek gelecek sene de 

sorun olarak yaşayacağımız Akdeniz Meyve Sineği ile mücadele gündeme gelir 

gelmez proaktif adımlar attık.  İlçe Tarım Müdürlüğümüz ile bir araya gelerek üretici 



 

 

ve ihracatcı eğitim toplantılarını anında organize ettik. Amacımız gelecek sene 

kayıpsız hasat elde etmeyi başarmak. 

Türkiye, ihracatla kalkınmak zorunda olan bir ülkedir.İhracata dayalı olarak yatırım 

yapmak, ihracatla küresel piyasalarda başarılı olmamız lazım. Bu noktada 

önümüzdeki süreçte Ur-Ge projelerimiz kapsamında yer alan üyelerimize ve ihracat 

yapmak isteyen üyelerimize eğitim, danışmanlık desteğimiz de devam edecektir. 

Özellikle tarım ve tarım ticaretinde ciddi bir planlama ile ihtiyaç duyulan, yetiştirilmesi, 

üretilmesi gereken ürünlerin neler olduğunun tespitine önem vermemiz gerekiyor. Bu 

noktada; Üreticinin ürettiğini, yetiştirdiğini ucuz fiyata satmasını istemiyoruz ama 

istenen standartlara uygun üretim konusunda onları teşvik etmeli onlara destek 

vermek , bilgi aktarma zorunluluğumuz da var.Ürünlerini gerçek değerleri ile satması 

için el ele vererek mücadele edeceğiz. Bunun için önce ürünümüzü sağlıklı 

üreteceğiz, ilaç kalıntılarına, zararlı mücadelesine dikkat ederek kurumlarımızla, 

tüccarımızla, ihracatçı firmalarımızla birlikte çalışacağız ve ürünümüzü dünyaya hak 

ettiği değerle pazarlayacağız. Tarsus Kazanacak, Ülkem Kalkınacak." 

Bugün Türkiye'de çok büyük değerlere sahip yetiştirdiğimiz ürünler var. Bu ürünlerin 

ve markalarımızın tanıtılması, değerlerinin artması kentimizin tanıtımına daha da 

katkı sunacaktır. Tarımda modern yöntemleri kullanarak verimi artırmamız şart ise 

kaliteli ve sağlıklı üretim yapmamız için nasıl ürettiğimizi de iyi takip edebilmeliyiz. 

Tarsuslu üreticilerimizle birlikte bu ürünleri tüketici ile buluşturanlarında, 

ihracatçılarımızın da  global pazarlarda ki gelişmelere uygun olarak üreticilerimize  

destek vermesi gerekiyor. Tarsus'u hep birlikte iyi bir motivasyonla hak ettiği yere 

ulaştırmak adına var gücümüzle çalışacağız. 

Kurum olarak Tarsus'a, yöremize özgü Tarsus Sarıulak zeytin çeşidimizin Coğrafi 

İşaretini alarak yurt içinde marka tanıtımlarımıza başladık. Bu amaçla, mevcut 

pazarlardaki konumumuzu güçlendirmek, markalı ihracatı arttırmak, üretici ve 

tüketiciyi bilinçlendirmek ve tüketimin artışını sağlamak istiyoruz. 

Zor ama aşılması kolay bir dönemden geçiyoruz. Bu süreci kolay kılacak birliktelik 

ruhumuzdur. 

Sanayi ve Teknoloji Bakanımızın kısa bir süre önce açıkladığı, genel bütçeye ilave 

yük getirmeyen işletmelerin KOSGEB’e olan borçlarına 2019 yılına kadar erteleme 

getirecek, ihracat desteği, yatırım teşvikinde kolaylık sağlayacak, girişimci desteğinin 



 

 

arttırılacağı KOBİ, sanayici ve girişimciler için açıklanan destek ve önlem paketini 

önemsiyoruz. 

Hepimiz, Ülkemizi ve Tarsus'u bir adım daha ileriye taşıyabilmek için çalışıyoruz 

Tarsus'un geleceği için projeler üretiyoruz. Yürüttüğümüz projelerle, yaptığımız 

faaliyetlerle örnek borsa olmayı sürdürüyoruz. Sektörel faaliyet alanlarında yaşanan 

sorunlara çözüm üretmek, bunları yetkili makamlara ileterek ve yaşanan gelişmeleri 

anında paylaşarak daha iyi olmaya gayret ediyoruz. Bugün gelinen noktada içerde ve 

dışarıda Türkiye'nin ekonomik hayatı çökertilmek isteniyor. Biz işadamları buna izin 

vermeyeceğiz. Ülke olarak büyüme tahminlerini gerçekleştirebilecek güce ve 

kapasiteye sahibiz. İhracat hedeflerini aşarak, yerli üretimi destekleyerek, yolumuza 

devam edeceğiz. 

Her şeye rağmen cesaretle çalışan iş adamlarımıza  teşekkürlerimi sunuyorum. 

 

TARSUS TİCARET BORSASI AĞUSTOS 

AYI PERSONEL TOPLANTISI 

GERÇEKLEŞTİ 

Tarsus Ticaret Borsası Ağustos ayı  personel toplantısı gerçekleşti. 

Toplantı gündemlerimizde 

aylık matbu gündemlerimiz 

olan; 2018 yılı Temmuz ayı 

sonu itibariyle  Haberleşme 

Talimatına göre çıkarılan ve 

diğer istatistikler, 2018 yılı 

Temmuz sonu itibariyle 

Personel İş Planlarının 

değerlendirilmesi, Eylül 

ayında gerçekleşecek 

etkinlik ve faaliyetler hakkında yeni planlamalar yapıldı. Eylül ayında 

gerçekleştirilecek faaliyetlerden biri olan Borsa ziyaretlerinin eylem planları 

sonuçlandırılarak, personellere eşlik edecek katılımcı organ üyelerinin bilgisi verildi. 

Ayrıca personeller arası bilgi ve iletişim ağının yükseltilmesine ve kayıt altına 

alınması amacıyla satın alınan programın kurulumu ve kullanımı ile ilgili bilgilendirme 

sağlandı. 

Personellerimizin Öneri ve Talepleri alınarak Borsamızın Olağan Aylık Personel 

Toplantısı sona erdi. 



 

 

BORSADAN BİR İLK; İŞYERİNDE DIŞ TİCARET 

EĞİTİMİ 

Tarsus Ticaret Borsası bir ilke daha imza atarak üyelerine " İşyerinde Dış Ticaret 

Eğitimi" projesi ile üye iş yerlerinde birebir dış ticaret eğitimi vermeye başladı. İhracatı 

ülkelerin değil, firmaların gerçekleştirdiğine inanan Tarsus Ticaret Borsası Yönetim 

Kurulu Borsa üyelerine istekleri doğrultusunda kendi işyerlerinde dış ticaret ve ihracat 

eğitimi verilmesini sağladı. 

Türkiye'nin 2023 ihracat hedefine ulaşması için ihracatçı sayısını artırmak zorunda 

olduğuna dikkat çekmek amacıyla başlatılan bu girişim ile  borsa-üye, üye - borsa 

ilişkisi arttırılacağı gibi ihracat hedefi olan veya hiç ihracat yapmamış üyelere 

yararlanacağı teşvikler anlatılarak ihracata teşvik edilmesi hedeflenmektedir. 

Borsa ihracat eksenini ve hacmini büyütmek, ihracat menzilini yükseltmek amacıyla 

Borsa Dış Ticaret Uzmanı  Pınar Alegöz'ü görevlendirerek ilk "DIŞ TİCARET ve 

İHRACATTA TEKNİK ENGELLER" konusunda istekli üyelerine eğitim verdirmeye 

başladı. 

İşyerinde Dış Ticaret Eğitimi projesi kapsamında, Borsa Dış Ticaret Uzmanı  Pınar 

Alegöz URGE projesi kapsamında da yer alan CM Lojistik Ltd. ve Agrohoby Tarım 

Ürünleri Sanayi Ltd. firmalarını ziyaret ederek İhracatın Finansmanı, İhracat Müşterisi 

Bulma Yöntemleri, İhracatta Ödeme ve Teslim Şekilleri, İhracatta Kullanılan Belgeler 

vb. konularında  ilk eğitimleri vermeye başladı. 

Borsa Dış Ticaret Uzmanı  Pınar Alegöz, başladığı eğitimlerde aldığı geri dönüşleri 

şu sözleri ile ifade eetti. "Tıbbi ve Aromatik Bitkiler sektöründe faaliyet gösteren  

Agrohoby Ltd. defne yaprağı, biberiye , kekik işleyerek 20’den fazla ülkeye ihracat 

yapmaktadır. Firma ortağı Sn. Ali Yalçın, firma çalışanlarına ve ekibine sağladığımız 

Dış Ticaret Eğitimi  sonrasında memnuniyetini şu sözleri ile ifade ederek ’’ Eğitimin 

çok verimli geçtiğine inanıyorum, gelişen ve büyüyen ekibimizle birlikte yatırımlarımız 

da artacaktır’’ eğitimin amacına uygun bir proje olduğunu dile getirmiş oldu. Bunun 



 

 

dışında, kara, deniz ve hava taşımacılığında faaliyet gösteren ve aynı zamanda farklı 

sektörlerde ihracat yapan CM Lojistik Genel Müdürü Sn. Cem Bozkaya, çalışanlarının 

özellikle ‘’İhracatta Müşteri Bulma’’ konusunda bilgi sahibi olmalarının ihracat 

satışlarına ivme kazandırmada etkili olacağını belirterek Borsanın " İşyerinde Dış 

Ticaret Eğitimi" projesini desteklediğini belirtti." 

Borsa istekleri halinde üyelerine kendi firmalarında, işyerinde  teorik bilginin yanı sıra 

pratik olarak da ihracat sürecinin de anlatılacağı eğitim ve danışmanlık hizmetinin  

verilmeye devam edileceğini açıkladı. 

BORSA YÜKSEK İSTİŞARE KURULU'NU OLUŞTURDU 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu, Borsa Yüksek İstişare Kurulu Üyelerini 

belirledi.Borsa Yüksek İstişare Kurulu hakkında kısa bir bilgi veren Başkan Murat 

Kaya , “Türkiye Odalar ve 

Borsalar Birliği’nde (TOBB) 

bugüne kadar faaliyette olan 

bir kurul olan Yüksek İstişare 

Kurulu  2018 yılı seçimlerinin 

ardından kurulması kararı 

alınmış, 5174 sayılı kanuna 

dayalı bir kuruldur. Borsa 

Yüksek İstişare Kurulu üyelerimizi 5174 Sayılı Kanun kapsamında tespit ederek 

oluşturduk. Borsa İstişare Kurulumuz ile kentimizin ticareti, ekonomisi,  sosyal ve 

sosyolojik dokusu, kültürel konjektürü  gibi kentimize fayda sağlayacak önemli 

problemlerin tespiti ve çözüm önerileriyle ilgili istişare edebilme imkanı sağlayacağız. 

Birlikten hareketle belirleyeceğimiz ve istişare edeceğimiz  gündem konularını 

tartışmak üzere yeri ve vakti geldiğinde bu konularda ulusal veya uluslararası 

platformlarda en yetkin kişileri istişare kurulu toplantılarımıza davet edeceğiz. 

Konuları,  enine boyuna değerlendirip çözüm önerilerini Tarsus ve ülke kamuoyuna 

deklarasyon şeklinde yayınlayacağız.” şeklinde konuştu.  

TARIM İŞÇİLERİNİN YENİ ÜCRETİ BELİRLENDİ 

Tarımda İşverenler ile Tarımda 

Çalışanlara aracıların buluştuğu 

toplantı Kaymakamlık toplantı 

salonunda gerçekleşti. 

Bu yıl içinde 3 defa Borsada bir 

araya gelen tarımda işverenlerin 

talebi üzerine, Kaymakam 

Başkanlığında ve ilgili kurum 

müdürlerinin de katılımıyla 



 

 

tarımda çalışanların çalışma ücreti, çalışma saatleri, ücret artışları ile ücretlerin 

yenilenme zamanları belirlenmiş oldu. 

Yapılan toplantı sonucunda; 2018-2019 yılı günlük ücret her şey dahil olarak taraflar 

arasında anlaşılan miktar 01 Temmuz 2018 tarihinden -30 Haziran 2019 tarihine 

kadar kişi başına 60 TL. (54 TL işçi- 6 TL elci) olarak belirlendi. Çalışma süresi içinde 

27 Mayıs 2010 tarihinde yayınlanan Tarımda İş Aracılığı Yönetmeliğinin ekinde 

bulunan Mevsimlik Tarım İşi Sözleşmesi Kapsamında yapılacak sözleşme ile 

ücretlerin ödenmesi ve günlük molalar arası çalışma süresi de 8 saat olarak  karara 

bağlandı. 

Toplantının en önemli kararı ise Tarımda çalışanlara aracılık yapan Elcilerin İŞKUR'a 

kayıtlı olmalarının zorunlu tutulmasına, Jandarma, Emniyet, İŞKUR, İlçe Tarım ve 

Elciler Dernek Başkanlığından oluşturulan İzleme ve Denetleme Kurulunun takip 

etmesi ile bu zorunluluğu  yerine getirmeyenler hakkında yasal işlem yapılacağı da 

toplantıda karar olarak alındı. 

 

BORSADA AKDENİZ MEYVE SİNEĞİ 

TUZAKLARI DAĞITILDI 

Tarım ve Orman Bakanlığı’nın Akdeniz Meyve Sineğine karşı yürüttüğü Ulusal 

Mücadele Projesi kapsamında İlçe Tarım Müdürlüğünce yapılan tespitler neticesinde  

1500 dönümlük arazide kullanılmak üzere  Tarsus Ticaret Borsasında üreticilere tuzak 

dağıtımı yapıldı. 



 

 

Tuzak dağıtımı öncesi 

Borsa toplantı 

salonunda üreticilere 

Akdeniz Meyve Sineği 

zararlısından 

korunmak için 

yapılması gerekli toplu 

mücadele yöntemleri 

İlçe Tarım Müdürü 

Hayri Erdoğan ve ilgili  

yetkililerce  anlatıldı. 

Borsa Başkanı Murat 

Kaya açılışta yaptığı konuşmada bu tür mücadele kapsamındaki desteklerin 

arttırılmasını isteyerek,  üretim ve kalitenin önemine değinerek, “Üretimimiz ne kadar 

kaliteli olursa, ne kadar verim yüksek olursa ülkemiz ve üreticilerimiz o denli 

faydalanıp, kalkınacaktır. Artık önümüzdeki yılın savaşları gıda savaşları olacaktır. 

Allah o kadar verimli topraklar bahşetmiş ki ülkemize, bizlerde bu topraklardan en 

sağlıklı, en kaliteli, en verimli ve en yüksek rekolteyi almalıyız. Üreticilerimiz verimli ve 

kaliteli üretim yapacak, ihracatçımız ürünleri hak edilen fiyattan satın alacak ve 

yurtdışına en yüksek fiyattan satacak. Bunun için hepimize önemli görevler düşüyor. 

Ticaret Borsası olarak üretimin kaliteli ve verimli olması konusunda Kaymakamlığımız 

ve Tarım Müdürlüğü ile birlikte ortak projeleri uygulamaya devam ediyoruz” 

dedi.Erdoğan,  ekonomik değeri yüksek olan narenciye, turunçgil, sert çekirdekli 

meyve yetiştiriciliğinde verimi ve kaliteyi olumsuz yönde etkileyen etkenlerin başında 

gelen Akdeniz Meyve Sineği zararlısına karşı Bakanlığın geniş çaplı bir mücadele 

programı yürüttüğünü, ancak mücadele kapsamının toplu bir mücadele yapılması 

halinde zararlının kontrol altına alınabileceğine ve zararından korunulabileceğinin 

önemine değindi. 

İlçe Tarım Müdürü Hayri Erdoğan, “Akdeniz Meyve Sineğinin 260’ın üzerine konukçusu 

olmakla birlikte yayılım alanı bakımından Amerika’dan, Asya’ya, Avrupa’dan, Afrika’ya 

geniş bir yayılım göstermesi sebebiyle tüm dünyada bir numaralı meyve sebze 

zararlısı olarak kabul görmektedir. Mücadele kapsamında Doğu Akdeniz bölgesinde 

Hatay, Osmaniye, Adana ve Mersin illerini kapsayan Akdeniz Meyve Sineği Mücadelesi 

Pilot Projesi dahilinde ilçemizde 6 bin 100 adet tuzak, 1500 dekar alanı kapsayacak 

şekilde dağıtımını yapacağız ve gerekli kontroller teknik personellerimizce takip 

edilecektir” dedi. 

Tarım ve Orman Bakanlığı İl Müdürü Arif Abalı  Akdeniz Meyve Sineği mücadelesi 

kapsamında, Mersin il genelinde çok ciddi çalışmalar yapıldığına değindi. 



 

 

Tarım ve Orman Bakanlığı Gıda Kontrol Genel Müdür Yardımcısı Yunus Bayram ise 

Akdeniz meyve Sineği zararlısı ile mutlaka toplu mücadele yapılması gerektiğini ifade 

ederken bu zararlı için verilen desteklerinde arttırılacağını sözlerine ekledi. 

Kaymakam Yüksel Ünal ise 

konuşmasında, üretimin 

önemine değinerek, herkesin 

üzerine düşeni yapması 

gerektiğini, kaliteli ve 

rekoltenin yüksek olduğu bu 

ürünlerde Tarsus’un yaş 

meyve ve sebze ihracatının 

gelişmesi noktasında büyük 

öneme sahip olduğunu ifade 

ederek “Bu bağlamda 

üreticinin tüm emeklerine ilçe 

tarım müdürlüğü ve 

personellerinin katkıları devam edecektir.” dedi. 

Konuşmaların ardından Kaymakam Yüksel Ünal, Tarım ve Orman Bakanlığı Gıda 

Kontrol Genel Müdür Yardımcısı Yunus Bayram, Tarım ve Orman Bakanlığı İl Müdürü 

Arif Abalı, İl Müdür Yardımcısı Mehmet Akbaş, İl Zirai Karantina Müdürü Abdulkerim 

Çiçek, Tarsus İlçe  Tarım ve Orman Müdürü Hayri Erdoğan, Milli Eğitim Müdürü Mehmet 

Kalaycı, Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya,Tarsus TSO Yönetim Kurulu Üyesi Kubilay 

Hıdıroğlu, AK Parti İlçe Başkan Yardımcısı Mustafa Onur Ateş , Mersin Ziraat 

Mühendisleri Odası Başkanı Mustafa Kemal Karaoğlu,Tarsus Muhtarlar Derneği 

Başkanı Mustafa Naci Güllü ile birlikte tuzaklar üreticilere dağıttı. 

ORGANİK GÜBRE KULLANIMINDA HAVA 

KİRLİLİĞİNE DİKKAT EDİLMELİ 

Tarsus Ticaret Borsası Başkanı 

Murat Kaya son günlerde iyice artan 

ve Tarsus'u saran PİS kokuların 

kaynağında müdahale edilmesi ile 

önleneceğini, verim artışı sağlayalım 

derken verim kaybı yaşacağını 

söyledi. 

Başkan Murat Kaya sözlerine şu 

şekilde devam etti: 



 

 

"Tarsus şehir merkezi dışında kalan küçük baş hayvan çiftlikleri,tavuk çiftlikleri ile 

tarım alanı olarak kullanılan arazilerde kullanılması yaygınlaşan organik gübrelerden 

kaynaklı mevcut atıkların düzgün depolanmaması nedeniyle yayılan pis kokuların 

önlenebilmesi amacıyla, organik gübre kullanıcısı üreticilerimizin daha itinalı ve 

dikkatli olmaları gerekiyor. 

Sulu ve nemli olarak kullanılan organik gübreler sulama suyuyla birlikte hiç bir yanma 

( güneşte bekletilerek kurumasının sağlanması) işlemi yapılmadan kullanıldığında 

bitki için yeterli azot sağlamayacağı gibi, bitkilerin yetişmesi için gerekli enzimleri de 

yeteri kadar sağlamayacaktır. 

Ayrıca tarla ve bahçede yanmamış olarak kullanılan organik esaslı bu gübreler 

yabancı ot miktarını artıracağı gibi çoğu zararlı böceğe de konaklanma yeri olacaktır. 

Yaklaşan Kurban Bayramının da etkisi ile Tarsus merkezine yakın mesafede 

hayvancılıkla uğraşanların hayvansal atıklarını düzgün depolamaları, ahır ve kümes 

hayvanlarından elde edilen organik gübrelerin kullanılmadan önce iyice yanması için 

bekletilmesi alınabilecek ilk müdahale yöntemleridir. 

Doğru gübre yönetimi ve kümes,ahır havalandırmasının yapılmaması sonucunda 

yaratılan bu hava kirliliği bizlerin dışında hayvanlarında verimliliğini ciddi derecede 

düşürecektir." 

BAŞKANIN 24 TEMMUZ BASIN DAYANIŞMA 

GÜNÜ MESAJI 

Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya , “24 Temmuz Basın Dayanışma Günü” 

nedeniyle bir mesaj yayımladı. 

Başkan Murat Kaya, “Yerel ve ulusal basınımız tarafsız bir anlayışla, olayları ikame 

etmeden toplumun haber almasının, toplumun doğru bilgilendirilmesinin en önemli 



 

 

güvencelerindendir. Basınımız, çağa uygun modern kitle iletişim araçlarını kullanarak 

, her an , her saniye olayların, kişilerin her türlü sorunlarını dile getirmelerine ve ülke 

gündemine ilişkin görüşleri duyurmalarına imkan tanıyarak haberleşme özgürlüğünü 

sağlamaktadır." dedi. 

Basının özellikle 15 Temmuz darbe girişiminde üzerine düşen sorumluluğu yerine 

getirdiğini kaydeden Başkan Murat Kaya, "Basınımızın ve medyanın; 15 Temmuz'da 

milli irade ve demokrasimize karşı gerçekleştirilen hain darbe girişiminin başladığı ilk 

andan itibaren vatanın ve milletin yanında durarak ne kadar önemli bir görevi icra 

ettiğine herkes şahittir. Kamuoyunu aydınlatarak bizlere, her ortamda, her koşulda, 

haber alma özgürlüğü adına görevlerini yerine getiren basın ve medya çalışanlarımızı 

takdir ediyor, ilkeli, tarafsız ve sorumlu habercilik anlayışı içerisinde çalışan tüm basın 

mensuplarının ‘24 Temmuz Basın Dayanışma Günü’nü kutluyor, merhum basın 

mensuplarımızı da rahmetle anıyorum” ifadelerini kullandı. 

HİNT İNCİRİ BİRLİĞİ EYLEM PLANI; HİNT 

İNCİRLİ DONDURMA 

Bir yıl önce kurulan ve geçtiğimiz Mayıs ayı içinde 1. olağan genel kurul toplantısını 

gerçekleştirerek Tarsus Merkezli Hint İnciri Üreticileri Birliği Yönetim Kurulu Üyeleri, 

Tarsus Ticaret Borsası’nda bir araya geldi. 

Tarsus Ticaret Borsası, Hint İnciri Üreticileri Birliğine bedelsiz yer tahsis ederek 

Birliğin çalışmalarıana ve faaliyetlerine destek vermeye devam ediyor.Borsa’da 

olağan toplantıları için toplanan Hint İnciri Üreticileri Birliği Yönetim Kurulu Üyeleri, 

Hint İncirinin tanıtımı başta olmak üzere teşviki ve pazarlama yöntemlerine ilişkin 

konular üzerine istişarelerde bulundu. 

Birlik Başkanı Mustafa Teke, toplantının açılışında yaptığı konuşmasında, 

bölgemizde köy ve mecralarla sınırlı kalmayan ve neredeyse kent merkezinde dahi 

doğal olarak yetişebilen Hint İncirinin, gerçek değerini bulması için Birlik olarak yoğun 

bir mesai harcadıklarını söyledi. 

 

Birlik Başkanı Mustafa Teke, 

Tarsus İlçe Tarım Müdürlüğümüz 

katkısıyla Kahraman Maraş 

Sütçü İmam Üniversitesinin de 

desteği ile Türkiyede ilk defa hint 

incirinden dondurma üretilmesi 

sağlandı.Bu hizmetin ülkemiz için 

yeni bir gelir kaynağı olacağına 



 

 

inandıklarına, Hint İncirinin 

alternatif ürün olduğunu ve 

doğada kendiliğinden yetişmesi 

nedeniyle hiç bir üretim 

masrafının bulunmadığına dikkat 

çekerek, “Akdeniz Bölgesine ait 

bir ürün olan Hint ( Lap) inciri bu 

bölgede en fazla bizim yöremizde 

yetişmektedir. Katma değeri 

yüksek bu ürünün üretim masrafı 

olmadığı, yapılması gereken 

üretim sezonunu geniş tutacak 

şekilde üretimin desteklenmesine 

ve teşvikine ihtiyaç 

bulunmaktadır. Ulusal anlamda 

dikkat çekmek amacıyla kısa bir 

süre önce Hint İnciri ile ilgili TRT 

Çukurova Radyosunda canlı bir 

yayın yapmıştık. Göçük Köyünde 

önümüzdeki günlerde 

düzenlenecek İncir Şölenine TRT 

ekibinide davet ettik. ” dedi. 

 

 

 

İlçe Tarım ve Orman Müdürü Hayri Erdoğan ise konuşmasında, Hint İncirinin 

ekonomik anlamda getirisinin alternatif üretimi yapılan diğer ürünlere nazaran daha 

fazla olduğunun altını çizerek “Akdeniz kıyı şeridinde ve daha çok dağlık kesimlerde 

yetişen Hint incirinin tanıtımına oldukça önem vermeliyiz. Gerek sağlık açısından 

gerek aile ekonomisine getireceği ekonomik katkı düşünüldüğünde ne denli önemli 

bir ürüne sahip olduğumuzu daha iyi anlayacağız. Bu noktada bizim için fırsat olacak 

yakın zamanda düzenlenecek Göçük Köyü 3. İncir Şölenini, Hint incirinin üretiminin 

kaliteli yapılması, tanıtımı, pazarlanması için önemli bir aktivite yeri olarak 

değerlendirmeliyiz” ifadesini kullandı. 

Toplantıda, Hint İncirinin hasat edildikten sonra temizlenmesi, sınıflandırılması ve 

depolanmasına yönelik alt yapı faaliyetleri ile ilgili eylem planı hazırlandı. 

 



 

 

BORSA 2018 YILI DANE MISIR TAHMİN 

VE ÖNGÖRÜ RAPORUNU YAYINLADI 

Tarsus Ticaret Borsası Olağan Yönetim Kurulu toplantısında değerlendirmesini , 

incelemesini tamamladığı 2018 Yılı Dane Mısır Durum Raporunu yayınladı. 

Son 4 yıldır Tarsus'ta üretimi ve katma değeri yüksek ürünlerin Durum ve Tahmin 

Raporları konusunda çalışma faaliyetini sürdüren, bilgi ve verileri derleyerek sektörde 

ilgili kişi, grup ve kuruluşları bu gelişmelerden zamanında ve doğruya yakın olarak 

haberdar edip bilgilendirmeyi amaçlamaktayız diyen Borsa Başkanı Murat Kaya, 

sözlerine şu şekilde devam etti; 

"Bu çalışmalarımızı gerçekleştirirken yararlandığımız kaynakların güvenilirliği ve 

kabul edilmiş öngörülerini bitkisel üretim gruplarında piyasa yılları itibariyle bir önceki 

yıla ait üretim, kullanım (tüketim), ihracat, ithalat, fiyatları da göz önüne alınarak   

ortaya çıkan gerçekleşmeleri bulunulan yıla, fakat tam netleşmeyen önümüzdeki 

dönemin  gelişmelerine tahminini bir yaklaşımla muhtemel gelişmeler adı altında 

raporlamaya çalışıyoruz. 

“Nişasta” ve “Nişasta Bazlı Şekerlerin (NBŞ)” üretimi başta olmak üzere çok geniş 

kullanım alanına sahip olması nedeni ile Mısır , bitkisel üretim noktasında yem 

hammaddesi olarak da tüketildiğinden üretim ve tüketimi açısından Ülkemiz için 

önemli bir üründür. 

Ancak son yıllarda üretim coğrafyası değişiklik gösteren Mısır, bir yandan 

coğrafyamızda pamuk ekimiyle rekabete girerken yem katkı maddesi olarak tercih 

edilmesi ve diğer yandan biyoyakıt katkısı olarak kullanılmaya başlanması mısırın 

önemi daha da artmıştır. Dolayısıyla mısır piyasasının izlenmesi ve gelişmelerin 

değerlendirilmesi gerekliliği de önem kazanmıştır. 



 

 

“2018 Yılı Dana Mısır Durumu” raporumuzda 2017/2018 tahmini ve 2018/2019 

öngörüleri üzerinden mısır piyasasının mevcut durumunu ortaya koymayı ve gerek 

dünya gerekse Türkiye mısır piyasasında gelecekteki olası gelişmeleri öngörmeyi, 

böylece hem karar alıcılara hem de bu piyasada faaliyet gösterenler ile konu ile ilgili 

her kesime güvenilir bir kaynak olmayı hedeflemekteyiz." dedi. 

 

15 TEMMUZ DEMOKRASİ VE MİLLİ 

BİRLİK GÜNÜ MESAJI 

15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik 

Günü nedeniyle bir mesaj yayınlayan 

Borsa Başkanı Murat Kaya " 

Cesaretleriyle, dirayetleriyle, kararlı ve 

dik duruşlarıyla tarih yazan şehitlerimizi 

ve gazilerimizi 15 Temmuz Demokrasi 

ve Milli Birlik Gününde saygı, minnet 

ve şükranla anıyoruz." dedi.  

Başkan Murat Kaya mesajında şu ifadelere yer verdi; 

Laik Cumhuriyetimizin ve 

demokrasimizin, hukuk devletimizin 

karşı karşıya bırakıldığı en hain darbe 

girişimi  15 Temmuz halkımızın engin 

sağduyusu, mücadelesi ve azmiyle 

sonuçsuz kalmıştır. Binlerce yıldır bu 

coğrafyada çok fazla yıkımlar yaşamış 

olsakta, her seferinde vatanımıza en 

güzel şekilde sahip çıktık. Tanklara 

tüfeklere karşı bir ve beraber olmanın 

verdiği güçle dimdik durduk. 

15 Temmuz’da şehit ve gazi olan vatan 

evlatlarımızın hepsine şükran borçlu 

olduğumuzu unutmamamız gerektiği 

gibi hain darbe girişimini de asla 

unutmayacağız . Özel sektör olarak, 

ülkemiz ve milletimiz için daha büyük 

bir azimle çalışacak ve Türkiye’yi 

büyük hedeflerine taşıyacağız. Mustafa 

Kemal Atatürk’ün “Hâkimiyet Kayıtsız 

Şartsız Milletindir” sözünü hep 

aklımızda tutarak; ülkemiz için 

durmadan çalışmaya, üretmeye devam 

edeceğiz. Yeter ki birlik ve 

beraberliğimizin kıymetini aklımızdan 

çıkarmayarak omuz omuza verelim. 

Yeter ki birbirimizi sevelim, birbirimize 



 

 

inanıp, güvenelim.Demokrasi zaferine 

öncülük eden başta Türk Halkına, Türk 

Basınına, Türk Polis Teşkilatına Türk 

Silahlı Kuvvetlerimizin gerçek 

mensuplarını gösterdikleri birlik , 

beraberlik ve kararlı duruşlarından 

dolayı yürekten kutluyoruz." 

 

AKDENİZ MEYVE SİNEĞİ SEKTÖR 

TOPLANTISI GERÇEKLEŞTİ 

Akdeniz Meyve Sineği Mücadelesi kapsamında özel sektör sivil toplum 

ve kamu iş birliği sinerjisinin oluştuğu ilçemizde yaş meyve sebze işleme, 

paketleme ve pazarlama firmaları ile söz konusu sektörlerde faaliyet 

gösteren tüccarların katılımlarının sağlandığı eğitim toplantısı 02.08.2018 

tarihinde Tarsus Ticaret Borsasının ev sahipliğinde düzenlendi. 

Tarsus İlçe Tarım  ve Orman Müdürlüğünün Akdeniz Meyve Sineği 

Mücadelesi Kapsamında sürvey çalışmaları, eğitim faaliyetleri, toplu 

mücadele çalışmaları, tuzak dağıtımları gibi  zararlının mücadelesinde 

kullanılabilecek tüm enstüramanlarla mücadele planları dahilinde 

çalışmalarımız sürmektedir.  

Tarsus İlçe Tarım ve Orman Müdürlüğü olarak Akdeniz Meyve Sineğini 

bir sorun olmaktan çıkarmak en önemli vizyonumuz haline dönüşmüştür. 

Bu kapsamda tüm Teknik Personelimizle mesaimizi saha faaliyetlerinde 

geçirmekte  aralıksız Sürvey ve Eğitim faaliyetlerine devam etmekteyiz.,  

 



 

 

TOPLANTIDA 2. TOPLU İLAÇLAMA İLANI YAPILDI 

Toplantıda 02.08.2018- 08.08.2018 tarihleri arasında Akdeniz Meyve Sineğine Karşı  

2. Toplu İlaçlama İlanına çıkıldığı kaydedilerek, toplu mücadelenin önemi vurgulandı. 

Hal komplekslerinde, zayi olan meyvelerin belediye zabıta ekiplerinin eşliğinde 

toplanması gerektiği, soğuk hava depoları ve yaş meyve sebze işleme tesislerinde 

zarar görmüş meyvelerin 

 açıkta bulundurulmaması gerektiği, açıkta atık meyve bulunan alanların muhtarlık 

aracılığı ile belediye birimlerine haber verilerek bu alanların temizleme çalışmaların 

yapılması gerektiği anlatıldı. 

 

Üretim alanlarında yere düşen meyvelerin siyah çöp torbalarına 

konulup ağzı bağlı bir şekilde güneşte bekletilmesi gerektiği, bu 

uygulama için çiftçilerimize İlçe Tarım ve Orman Müdürlüğü 

tarafından poşet dağıtımı yapıldığı toplantıda anlatıldı. 

TOPLU MÜCADELE İLE SONUÇLAR OLUMLU 

Akdeniz Meyve Sineği Mücadelesi Kapsamında ilçemizin tüm 

köylerinde ilk olarak 19-24 temmuz 2018 tarihinde, 2. Olarak da 02-

08 Ağustos 2018 tarihlerinde Akdeniz Meyve Sineği Toplu İlaçlama 

ilanına çıkıldı. Tüm üreticilerimizin zehirli yem kısmi dal ilaçlaması 

yöntemi, ruhsatlı bitki koruma ürünlerini kullanarak ilaçlama 

yapması gerektiği belirtilen toplantıda şu ana kadar yapılan toplu 

mücadelenin fevkalade güzel sonuçları olduğuna dikkat çekildi. 



 

 

AKDENİZ MEYVE SİNEĞİ; "DUAYENİNİ 

KAYBETTİ" 

Tarsus 

İlçe Tarım 

ve 

Ormancılık 

Müdürlüğü

nde Ziraat Mühendisi olarak 

görev yapan Akdeniz Meyve 

Sineği Mücadelesi kapsamında 

Tarsus Ticaret Borsasında 

yapılan konferanslarda ve saha 

çalışmalarında ki performansı ile 

herkesin beğenisi ve takdirini 

kazanan Nakıp Keklik geçirdiği 

elim bir trafik kazası sonucu Hak' 

kın rahmetine kavuşmuştur. Acılı 

ailesine sabır, Allahtan rahmet 

dileriz. Başımız Sağ olsun. 



 

 

Pazaryeri olarak konumlandırılan Mülkiyeti Tarsus Ticaret Borsası’na ait olan Şahin 

Mahallesi 3294 Sokak  No:1 Tarsus adresinde bulunan anılan hizmet yerimizde F ve 

G bloklarında bulunan  Depo yerlerimiz için kullanım alanı brüt metrekare birim fiyatı 

peşin ve net, 1.750,00 TL ve H bloktaki Büroların kullanım alanı brüt  metrekare birim 

fiyatı peşin ve net, 2.000,00 TL’ sın dan  satışı yapılacaktır. 

Satışı yapılacak yerlerimizde istekli olması halinde öncelikli hakkı hali hazırda 

bulunan kullanıcılarda olup, kullanıcılardan  istekli olmaması halinde istekli olanlara  

satış gerçekleştirilecek olup, tapu devrine müteakip kullanıcıların kira sözleşmeleri 

fesh edilecektir. Belirlenen birim metre fiyatlarının enflasyon oranında arttırılması 

konusunda Yönetim Kurulumuzun hakkının  saklı kalması kararı alınmıştır. 

Söz konusu satış ile ilgili formun doldurularak  12/11/2018 Pazartesi günü mesai 

bitimine kadar Genel Sekreterliğe evrak kayıt  numarası ile teslim edilmesi, her 

halükarda bu tarihe kadar satışların gerçekleştirileceği, tapuların yeni malik ve hak 

sahiplerine verileceği hususunun da bilgisini, keyfiyetin gereğini rica ederiz. 

TARSUS TİCARET BORSASI 

 


